

EDP SATU KOMPONEN PENTING PEMBANGUNAN PEGAWAI ABDB

Oleh : Dk. Siti Redzaimi Pg. Haji Ahmad
Foto : Mohammad Hatral Hazmi Awang Abdul Hamid

BOLKIAH GARISON, Khamis, 24 Jun. - Peranan tinggi sebagai pemimpin untuk mengurus perubahan, menggalakkan kemajuan dan mahir dalam menangani arus perkembangan, terutamanya ketika era perkembangan pesat teknologi ini.

Dalam menjaga kesejahteraan rakyat dan mempertahankan pertumbuhan sebuah negara, pada dasarnya, kepemimpinan yang bertanggungjawab di semua peringkat adalah sangat penting.

Perkara tersebut, ditegaskan oleh Menteri Pertahanan Kedua, Yang Berhormat Pehin Datu Lailaraja Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Awang Halbi bin Haji Mohd. Yussof pada Majlis Penutup bagi Program Perkembangan Eksekutif (EDP)

Pegawai-pegawai Kanan Kerajaan Kali Ke-16, di Mes Pegawai, Bolkiah Garison.

Menurut Yang Berhormat, EDP dilihat sebagai menyokong dalam penyelesaian masalah dan membuat keputusan yang sesuai dengan negara.

"Saya melihat ini sebagai kepentingan dalam meningkatkan profesionalisme dan memenuhi tugas-tugas yang sangat besar, yang diamanahkan kepada pembuat dasar dan perancang seluruh kerajaan.

"Alhamdulillah, kita dapat melihat faedah dan pulangan pelaburan ini dan saya sedar ramai daripada mereka yang hadir pada hari ini adalah alumni MINDEF EDP dan beberapa peserta yang menyandang jawatan tinggi dalam perkhidmatan kerajaan,"

ujar Yang Berhormat.

Bagi Kementerian Pertahanan dan Angkatan Bersenjata Diraja Brunei (ABDB), terang Yang Berhormat, EDP akan terus menjadi satu komponen penting bagi pembangunan Pegawai-pegawai Kanan ABDB, yang bercita-cita seperti dalam Kertas Putih Pertahanan pertama tahun 2004 dan diterapkan lagi dalam tiga Kertas Putih Pertahanan berikutnya, termasuk yang dilancarkan baru-baru ini sempena Ulang Tahun Jubli Intan ABDB, untuk memastikan ABDB akan terus membina kecemerlangan dalam kepimpinan dan pembangunan profesional.

Menurut Yang Berhormat, kita juga melihat perubahan datang bersama-sama cabaran yang tidak dijangka dan sudah hampir dua tahun berlakunya wabak COVID-19, yang membawa satu lagi kerumitan, mempengaruhi aspek sosial, ekonomi dan keselamatan masyarakat.

Dengan pelancaran program vaksinasi kebangsaan, baru-baru ini, ujar Yang Berhormat, diharap akan dapat melihat kemiripan normal dan mula menuju ke tahap pemulihan.

"Dengan ketidaktentuan yang

semakin meningkat, kerajaan terus menghadapi masalah dalam mengimbangi keutamaan untuk faedah rakyat dan negara dalam kekangan sumber.

"Ini menguatkan keperluan sokongan yang kuat untuk pendekatan seluruh kerajaan dan negara. Untuk mana-mana organisasi, kita mesti berusaha untuk memperbaiki diri dengan meningkatkan keupayaan organisasi, mengubah diri kita dalam memastikan dasar kita sejajar ke arah mencapai agenda pembangunan negara, dan bagi kita, adalah mencapai Wawasan Brunei 2035," tambah Yang Berhormat lagi.

Dengan pertimbangan ini, kata Yang Berhormat, Kementerian Pertahanan, menganggap penting untuk melakukan strategi pertahanan yang holistik ketika kita berusaha untuk menjadi pasukan bersenjata yang hebat dan rakan kongsi yang dapat dipercayai.

Seperti yang dijelaskan di dalam Kertas Putih Pertahanan 2021, yang dilancarkan baru-baru ini, terdapat banyak peluang untuk diterokai melalui kerjasama, terutamanya dengan memanfaatkan sains dan teknologi



YANG Berhormat Menteri Pertahanan Kedua ketika berucap pada Majlis Penutup bagi Program Perkembangan Eksekutif (EDP) Pegawai-pegawai Kanan Kerajaan Kali Ke-16, di Mes Pegawai, Bolkiah Garison.

juga mengukuhkan kerjasama dalam penyelidikan dan pembangunan untuk tetap teguh juga kesiapsiagaan masa depan.

Yang Berhormat juga menekankan kepentingan untuk sentiasa menegakkan tahap integriti yang tinggi dalam merealisasikan kepentingan negara.



YANG Berhormat Menteri Pertahanan Kedua semasa menyampaikan sijil kepada peserta program.



EDP dedah pelbagai kaedah analisis

BOLKIAH GARISON, Khamis, 24 Jun. - Majlis penutup bagi Program Perkembangan Eksekutif (EDP) Pegawai-pegawai Kanan Kerajaan Kali Ke-16, anjuran Kementerian Pertahanan, diadakan hari ini, di Mes Pegawai, Bolkiah Garison.

Hadir selaku tetamu kehormat, Menteri Pertahanan Kedua, Yang Berhormat Pehin Datu Lailaraja Mejar Jeneral (B) Dato Paduka Seri Haji Awang Halbi bin Haji Mohd. Yussof.

Seramai 28 peserta berjaya menamatkan pengajian mereka dalam EDP Ke-16, terdiri daripada Pegawai-pegawai Kanan dari Kementerian Pertahanan dan Angkatan Bersenjata Diraja Brunei (ABDB), Pasukan Polis Diraja Brunei (PPDB), Kementerian Kewangan dan Ekonomi, Kementerian Hal Ehwal Luar Negeri, Kementerian Sumber-Sumber Utama dan Pelancongan dan Universiti Islam Sultan Sharif

Ali (UNISSA).

Kementerian Pertahanan juga turut menjemput dan membiayai empat peserta luar negara, iaitu Republik Indonesia, Malaysia, Republik Filipina dan Republik Singapura.

Program selama tiga bulan, yang disampaikan oleh Lee Kuan Yew School of Public Policy (LKYSPP) National University of Singapore ini berhasrat untuk mendedahkan para peserta dengan pelbagai kaedah analisis dan pendekatan utama dalam bidang pengurusan awam dan pengurusan.

Para peserta juga berpeluang untuk membuat lawatan ke kementerian-kementerian kerajaan yang terpilih dan didedahkan dengan ceramah-ceramah khas, dengan harapan untuk mengukuhkan pemahaman yang lebih mendalam mengenai persekitaran strategik negara melalui proses - proses pembentukan dasar sejajar dengan Wawasan Brunei 2035.

Pada majlis tersebut, Pemangku Pengarah Institut Pengajian Pertahanan dan Strategik Sultan Haji Hassanal Bolkiah (IPSSHBB), Ampuan Yura Kasumawati binti Dato Paduka Haji Mohd. Adnan dalam kata alu-aluannya menekankan,

kerjasama yang rapat di antara Institut tersebut dan LKYSPP dalam sentiasa memastikan kejayaan program meskipun menghadapi cabaran dari penularan COVID-19.

Ini, diikuti dengan ucapan daripada pihak LKYSPP, Vice Dean (Executive Education) and Associate Professor of Practice, Professor Francesco Mancini dan Leftenan Kolonel Kamrin bin Haji Damit sebagai wakil peserta EDP Ke-16, di mana beliau mengongsikan pengalaman para peserta di sepanjang program tersebut.

Tetamu kehormat pada majlis itu juga menyampaikan ucapan penutup, seterusnya menyempurnakan penyampaian sijil kepada para peserta.

Dilancarkan pada 2004, program berkenaan telah menjangkau penyertaan seramai 387 pegawai kanan setakat ini.

Turut hadir, Duta Besar Istimewa dan Mutlak Republik Filipina; Pesuruhjaya Tinggi Republik Singapura; Pemerintah Angkatan Bersenjata Diraja Brunei; Setiausaha Tetap Kementerian Pertahanan; juga wakil-wakil daripada pihak-pihak berkepentingan yang berkaitan.

ANTARA yang hadir pada majlis tersebut.

HALUAN

Cabar diri beri sumbangan bermakna kepada masyarakat

>> Muka 2

Dalam konteks ini, ingatlah, mencapai kejayaan adalah satu cabaran, tetapi mengekalkan kejayaan merupakan satu cabaran yang lebih besar. Oleh itu, bagi mengharungi dunia digital ini, kita hendaklah terus berusaha keras untuk mempertingkatkan kemahiran diri yang sedia ada selaku individu yang *interdependent*, yang cepat untuk menangkis perubahan yang pesat, serta pantas dalam proses penyesuaian dan penerapan (*adapt and*

adopt) terhadap apa jua transformasi.

Dalam masa masa, kita mahu belia Brunei untuk terus menunjukkan sifat berpengetahuan yang luhur. Bagi seseorang belia yang berpengetahuan, semakin bertambah ilmunya, semakin dia kan merendahkan diri untuk menjadi lebih cemerlang, baik untuk dirinya sendiri dan yang lebih penting, demi kebaikan masyarakat dan negara.

Sekali lagi, setinggi-tinggi syabas kepada para graduan dan para ibu bapa. Dalam saat meraikan kejayaan ini, janganlah lupa sokongan padu daripada ibu bapa dan ahli

keluarga yang sentiasa mendoakan kejayaan para graduan, kesungguhan para pensyarah mencurahkan ilmu, serta komitmen tenaga pengurusan untuk memudahkan urusan pengajian semasa berada di kolej. Peganglah waktu-waktu indah yang dilalui ketika menimba ilmu sebagai satu keluarga besar Cosmopolitan College of Commerce dan Technology sampai bila-bila.

Dalam kesempatan ini jua, tidak lupa diucapkan setinggi penghargaan dan tahniah kepada pihak pengurusan dan pensyarah Cosmopolitan College of Commerce dan

Technology dalam melengkapkan belia kita selaku future workforce yang akan membawa nilai *tangible* dan *intangible* kepada pembangunan negara, insyaaAllah.

Semoga segala khidmat bakti yang diberikan oleh biskita, sekalian warga kolej serta para graduan akan diterima Allah Subhanahu Wata'ala sebagai amal kebajikan yang dilimpahkan ganjaran dunia mahupun ganjaran akhirat. Amin Ya Rabbal Alamin.

Sekian. *Wabillahit Taufik Walhidayah, Assalamualaikum Warahmatullahi Ta'ala Wabarokatuh.*